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– Vi delar i stort intentioner-
na i den nya integrationspla-
nen, men tycker den är lite 
väl ensidigt skriven  utifrån 
att alla nyanlända ses som 
välfungerande och pro-
blemfria. Så är ju tyvärr inte 
verkligheten, konstaterade 
Håkan Frizén (V). 
– Posttraumatisk stress, 
stark oro, återkommande 
mardrömmar eller somatis-
ka skador finns hos många 
nyanlända. Att då kräva ”ak-
tivitet från dag 1” som pla-

nen föreskriver, tycker vi är 
inhumant och i vissa fall rent 
skadligt, fortsatte Håkan. 
– I socialtjänstlagen finns in-
skrivet krav på aktivitet från 
dag 1 för att erhålla ekono-
miskt bistånd, replikerade 
Oliver Rosengren (M). 
– Kan så vara, men i en in-
tegrationsplan behöver det 
inte stå och vi måste ha en 
tydlig beredskap för att möta 
traumatiserade människor 
på ett humant och värdigt 
sätt, avslutade Håkan. 

Ett med-
b o r g a r -

förslag om att införa gratis 
busstrafik i Växjö kommun 
för personer över 75 år vid 
lågtrafik debatterades.
– Ett ambitiöst förslag, sa 
Per Schöldberg (C). Pro-
blemet är att regionen är an-
svarig. De som gillar med-
borgarförslaget kan vända 
sig dit.
– Vänsterpartiet arbetar för 
att kollektivtrafik på sikt ska 

vara avgiftsfri, sa Eva-Britt 
Svensson (V). Kommun 
och region kan tillsammans 
komma överens om en rim-
lig summa för att genomföra 
förslaget. Vi ser ju att bus-
sarna går tomma vissa tider! 
Vi kommer att driva detta i 
valrörelsen, sa Eva-Britt. 
Voteringen slutade med fyra 
V-röster för medborgarför-
slaget och 54 röster mot, 
medan SD inte hade några 
närvarande.

Gratis buss ratades

100% ekologiskt
Ett medborgarförslag kräv-
de 100 % ekologisk/närod-
lad mat senast till 2022. 
– Självklart kan kommunen 
ha som mål att 100% av ma-
ten ska vara ekologisk/när-
odlad, sa Eva-Britt Svens-
son (V).
Alliansen meddelar att de 

kommer att behandla frågan 
i det måltidspolitiska pro-
grammet, som ska tas fram 
senare under året. Efter va-
let!  
Samtliga röstade nej till 
medborgarförslaget  utom 
de fyra vänsterpartisterna. 
SD var helt frånvarande.

– Självklart ska det 
gå fint att cykla sä-
kert från Sandsbro 
till Fagrabäck längs 
bilvägen genom 
Fyllerydsskogen, sa Örjan 
Mossberg (V). Lägg därför 
in medborgarförslaget om 
detta i cykelvägplanen, yr-
kade han.

Först ska vi se hur 
t raf iklösningen 
vid Fagrabäck på-
verkar, ansåg alla 
andra partier.

– Märkligt att den masto-
donta trafiklösningen vid 
Fagrabäck ska hindra en cy-
kelväg genom Fagrabäcks-
skogen, påpekade Örjan.

Cykelväg i Fylleryd 

Integration

– Eva-Britt Svensson (V) 
upplyste om att regionen 
antagit en handlingsplan för 
Tobacco Endgames, ett pro-
jekt för ett rökfritt samhälle. 
Hon frågade Jon Malm-
qvist (KD), folkhälsoansva-
rig i kommunstyrelsen om 
kommunen har tagit till sig 

planen och ska driva frågan.
– Kommunen ska söka med-
lemskap, sa Malmkvist fel-
aktigt men lovade ta med sig 
frågan.
– Medlemskap behövs inte, 
påpekade Eva-Britt, men 
bra att du tar med frågan.

Tobak

http://vvaxjo.se
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        Första Maj med Vänstern i Växjö!

    Ett Sverige för alla 
         - inte bara för de rikaste!

  Samling: Speakers Corner 13.00
 Möte 14.00 IOGT, Vattentorget 
 Musik: Bergsbestigarna
 Tal av EU-parlamentarikern: 

 Malin Björk



  Utges av: Vänsterpartiet, Vattentorget 1, 352 34 Växjö     vaxjo.vansterpartiet.se     vvaxjo.se     Facebook: Vänsterpartiet Växjö     Twitter: @vvaxjo

Johnny Werlöv, nr 2.
37 år, Krå-
k e n ä s r y d , 
Växjö, för-
äldraledig in-
genjör inom 
f a s t i g h e t s -
automation, 

ordförande i Vänsterpar-
tiet Växjö och revisor i 
Växjö kommun. Jag är sär-
skilt intresserad av sam-
hällsbyggnad, hur man 
bygger ett samhälle som 
fungerar bra för alla, inte 
bara de rikaste. Ett sam-
hälle som tillhandahåller 
bostäder, samhällsservi-

ce, kultur, meningsfulla 
jobb och fritidsaktivite-
ter till alla medborgare i 
hela kommunen. Det goda 
samhället måste också 
vara hållbart, både eko-
logiskt, ekonomiskt och 
socialt. Därför måste vi 
hushålla med resurser och 
energi. Samhället måste 
vara energieffektivt och 
förnyelsebart. Återbruk 
och delning av saker är 
ett utmärkt sätt att minska 
resursanvändningen. En 
fritidsbank hade gjort stor 
nytta i Växjö. 
    johnny.werlöv@vaxjo.se

12 mars besökte Vänsterpartiets 
kommunala grupp Åryd på vår 
turné till de sex kommundelscen-
tra utanför Växjö stad. 
Åryd är en gammal bruksort med 
järnbruk så tidigt som på 1600-ta-
let. Masugnen och miljön med 
vattenhjul i forsen är bevarad. Här 
finns mycket kunskap att hämta 
genom guidade visningar. 
Vi startar på skolan/förskolan och 
pratar med rektor och förskolechef. 135 barn i grundskolan 
är fördelade på klasser med ca 20 barn per klass. Bra ut-
gångsläge alltså. Förskolan har 45 barn. De har svårigheter 
med rekryteringen av personal till både förskola och skola. 
Åryd ligger ett par-tre km från stora vägen och bussförbin-
delserna kunde vara bättre. Pendling med kollektivtrafik är 
alltså inte helt enkel. Å andra sidan ligger Åryd vid järnvä-
gen Kust- till Kustbanan. Fanns bara tågstopp skulle Åryd 
vara betydligt attraktivare att både bo och arbeta i! 
Så träffar vi Monica, samhällsföreningens ordförande och 
Desiré som driver Kafé Masugnen samt sedan några måna-
der lanthandeln i byn. Desiré berättar om sina visioner med 
båda verksamheterna. I affären ska utbudet vara sådant att 
hela måltiden kan handlas där. De är ombud för apotek, 
post, Schenker och Svenska Spel. I kaféet har hon catering 

förutom fikabröd, våfflor etc. 
Vi talar om det faktum att inga nya bostäder byggts i Åryd 
på många år. Befolkningsutvecklingen står stilla. Men nu 
ska äntligen några nya hyresrätter byggas av Vidingehem. 
Överst på listan över nya nödvändiga investeringar i Åryd, 
säger Monica, är en samlingslokal för möten och fester. 
Skolan har inte moderniserats sedan den byggdes på 60-ta-
let, men står nu i kö för om- och tillbyggnad. I samband 
med det kan en samlingssal bli verklighet, hoppas Monica. 
Samlingslokal och bostäder är de viktigaste framgångsfak-
torerna på orten. 
Till sist beger vi oss till Åryds industriområde. Där låg en 
gång en stor spånskivefabrik. När den lades ner blev det 
mycket tomma lokaler. Nu är det fullt med företag, berättar 
Mattias, som vi träffar i Trädskogens bryggeri, ett småska-
ligt ölbryggeri, som drivs sedan 4 år av tre personer. Vi 
fick information om själva processen vid öltillverkning-
en och om alla ingredienser. Det är så många bryggerier i 
gång numera att humle blivit en bristvara i Sverige. Malt 
är väsentligt och det finns många sorter. Trevligt besök i en 
verksamhet som ännu är i sin linda.  
Nästa utflykt går till Lammhult 6/4, bland 
annat till Lammhults ridklubb i Slätthult.

Carin Högstedt 
carin.hogstedt@vaxjo.se

NÅGRA AV VÄNSTERPARTIETS KANDIDATER I KOMMUNEN

Pia Johansson, nr 13. 39 år, Risinge, 
Växjö. Alkoholhandläggare.
Frågor kring kultur och fritid ligger mig 
varmt om hjärtat. Jag tycker det är viktigt 
att rusta upp och utveckla ridskolorna i 
Växjö kommun och att vår utslitna simhall 

ersätts av en ny.
Jag värnar även landsbygden och vill att ett liv på landet 
ska vara förenligt med behov av barnomsorg, skola och  
äldreomsorg - och att transporterna till och från hemmet 
ska vara förenliga med Växjös klimatmål.
     pia.johansson@vaxjo.se

Elisabet Flennemo, nr 3.    
T e l e b o r g , 
Växjö. 65 år, 
pensionär. 
I Växjö kom-
mun ska vi 
ha en god 

folkhälsa vilket innebär att 
alla ska kunna må bra oav-
sett ålder, kön, bostadsort, 
religion, etnisk tillhörig-
het, språk, social eller kul-
turell bakgrund, sexuell 
läggning eller funktions-
variation. 
Jag tycker det är extra vik-

tigt att satsa på barn och 
ungas uppväxtvillkor. Vi 
ska satsa på alla barn från 
födseln och ge varje barn 
möjlighet att utvecklas op-
timalt efter sina egna för-
utsättningar. 
Jag värnar också en god 
äldreomsorg. Människor 
behöver känna trygghet i 
att anhöriga får värme och 
omsorg på äldreboendet 
och samtidigt känna tillit 
till en värdig äldreomsorg.

elisabet.flennemo@vaxjo.se

ÅRYD – GAMMAL BRUKSORT MED UTVECKLINGSMÖJLIGHETER


